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Ekstra skolebestyrelsesmøde pga. dialogmøde d. 25. oktober i Søndersø. 
 
Skolebestyrelsesmøde 24. oktober 2022 kl. 17.30 – 19.30 
Tilstede: Flemming Overgaard, Signe K. Dupont, Annette Rendbo Larsen, Christina H. Kruse, Christina 

Christensen, Nathalie Kajberg, Maja Mandix, Susan R. Rahbek, Niels F. Jensen, Claus Petersen og Søren 

Schlüter 
 
Afbud:  
Signe K. Dupont 
AJ deltager som suppleant pga. afbud for NJ. 
Christina Christensen 
 
Referent: Claus Petersen 

DAGSORDEN/REFERATER 

29– 22/23 Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden godkendt 

30 – 22/23 Godkendelse af referat 

Referatet godkendt 

Formandens har ordet 

Hvad er en god skole? Referat fra fællesmøde mellem formænd og 

næstformænd fremlægges. Skriftligt svar fra B & U udvalget til referatet 

fremlægges. Det var et håb og ønske fra formændene, at B & U udvalget i 

svaret var kommen med konkret bud på, hvad kvalitet i skolen kunne være. 

 

Der er kræfter omkring afdeling Kongslund som arbejder på at bevare 

afdelingen.  

Skoleledelsen har ordet 
Emneuger er godt overstået og den blev sluttet af med en festdag af en foræl-
dreaften. Blandede oplevelser, langt overvejende positive, det kan for de små 
elever fra afdeling Kongslund godt være en overvældende oplevelse.  
Vi så rigtig mange glade børn gennem ugen, rigtig mange forældre på besøg 
til Åbent Hus. Der er ting at udvikle på, og det vil vi gøre. 
 
 

Medarbejderrepræsentantens tanker og oplevelser 

SRR: 2 nye arbejdere i nøglehullet er startet godt op og ved godt mod trods 

opstart midt i emneugen. Ny pædagog praktikant starter 1. december 

AJ: fed Trimdag med mudrace, dejligt med stor forældreopbakning og delta-

gelse 

 

Elevrådet har ordet – ingen repræsentanter deltagende I mødet. 

31—22/23 
 

SCH fremlægger scenarier for Bogense Skoles økonomi ifb, strukturæn-
dringer.  
Som forberedelse til dialogmødet i morgen fremlægger Søren fakta omkring 
ressourcerne i kommunen, velvidende at fakta altid kan diskuteres. 
Hvis der ikke sker nogen form for ændringer, vil skolens indtægt over de næ-
ste 5 år falde omkring 1,5-2,0 millioner årligt.  
 
Vil den fulde pakke af strukturændringer blive gennemført spares 16 millioner 
på kommuneplan, men de første 12 millioner bliver spist af det faldende elev-
tal. Dette betyder der er max 4 mio. kr. til at kvalitetsudvikle kommunens sko-
ler. 



Bogense Skole 
Gyldensteensvej 2, 5400 Bogense (afd. Bogense)  

Middelfartvej 8, 5400 Bogense (afd. Kongslund)  

 

                                                                                     

side 2 af 2 
 

 

Se bilag 1 
 
Kunne man kigge på tildelingsmodellen for de små afdelinger? 
Hvad er kvalitet for os:  

- 2 voksne i klasserne, det bliver understøttet af lærer repræsentanten. 
- Engagerede medarbejdere 
- Fagligt dygtige medarbejdere 
- Nærværende medarbejdere. 
- Kolleger at sparre med. 
- Økonomisk råderum.  
- Ro, en langsigtet plan der skaber trykhed blandt medarbejderne. 
- Samarbejde og udvikling mellem skolerne i kommunen. 
- Trykhed hos eleverne, skaber faglighed. 
- Medindflydelse og medinddragelse. 
- Kultur og traditioner der ryster hele skolen sammen. 
- Sammenhæng mellem afdelingerne på skolen. 
- Ressourcecentret og fagpersonerne 

 
Hvis økonomien ikke er til at drive begge afdelinger, vægter kvalitet højere 
end at bibeholde begge afdelinger. 
 
 

 

32 - 22/23 
 

Debat- hvad ønsker bestyrelsen af få ud af dialogmødet d. 25.10.22? 

Det er bestyrelsens håb og ønske, at B & U udvalget på dialogmødet som lo-
vet kommer med tydelige visioner for skoleområdet i NFK.  

33 – 22/23 Evt. 
- Ændring af vognmand ift. utryghed blandt elever og personale. 

Derfor er der blevet skiftet vognmand pga. utryghed blandt personale og for-
ældre. 
 

- Emneuge 40 
En rigtig god uge for rigtig mange elever- mange glade børn. 

- Hvordan udvikler vi på Bogense Skole ry? 
Vi er på rette vej, men vi er endnu ikke helt i mål, og sammen skal vi støtte op 
omkring gode og nye fortællinger.  

 

  

 



Bilag 1 



Skolebestyrelsesmøde d. 
24.10.22



Skolebestyrelsesmøde d. 24.10.22

Baggrundsviden

Lige nu har vi 478 (24.10.22) indskrevne elever (begge matrikler)

Afdeling Bogense; 400 elever

Afdeling Kongslund; 78 elever

På afdeling Kongslund tildeles vi 4.200.00 kr. til undervisningen.

54.000 kr. pr elev.
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Skolebestyrelsesmøde d. 24.10.22

På afdeling B tildeles vi pr år pr elev;

Indskoling 41.731 kr.

Mellemtrin 46.791 kr.

Udskoling 49.481 kr.

Gennemsnitligt er det; 46.001 kr. pr. elev.
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Skolebestyrelsesmøde d. 24.10.22

Prognosen siger at elevtallet fra 2023 til 2028 vil falde med 8,5%

Det betyder at Bogense Skole afdeling Bogense i 2028 vil have;

Ved fald på 10% 360 elever

Ved fald på 8,5% 366 elever

Ved fald på 7% 372 elever
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Skolebestyrelsesmøde d. 24.10.22
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Skolebestyrelsesmøde d. 24.10.22

•

Økonomisk konsekvens:

Ved fald på 10% - 1,8 mio. kr.

Ved fald på 8,5% - 1,65 mio. kr.

Ved fald på 7% - 1,3 mio. kr. 
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Skolebestyrelsesmøde d. 24.10.22

Det betyder at vi sammen i løbet af kommende skoleår 
skal reducere udgiften til drift af skolen.

Faldet i elevtallet rammer ”tilfældigt”, og det er ikke 
sikkert vi kan oprette færre klasser og ad den vej 
reducere udgifter.
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Skolebestyrelsesmøde d. 24.10.22

Hvis vi opretter én klasse på en årgang i stedet for to, 
reduceres udgiften med ca. 750.000 kr. (OBS – ikke 
når vi prioriterer at have to voksne i klassen)
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Hvor findes der ressourcer som kan bringes i spil?

Ressourcecenter & AKT – hvor der er indsats for ekstra sårbare elever. 
Elever med dysleksi, elever med diagnoser, elever med sager i Børne- og 
Familieafdelingen.

• Lejrskoler. Lejrskole på 3. 6. og 9. årgang koster ca. et årsværk 
undervisning for en lærer. (734 timer / 810 timer)

• Lektioner hvor der er to voksne i klasser (fx o. og 3. årgang som reelt er 
én klasse)

En lærer koster mellem 575.000 og 490.000 kr. om året.
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Skolebestyrelsesmøde d. 24.10.22

Over de næste 5 år vil der grundet det faldende børnetal forsvinde 12 mio. 
ud af skoleområdet i kommunen.

Oplægget til strukturændringer vil reducere udgifterne med 16 mio.

Dvs. der er 4 mio. til kvalitetsløft hvis hele strukturreformen gennemføres 
som den ser ud nu. 
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Skolebestyrelsesmøde d. 24.10.22

Jeg tænker vi er interesserede i at ”noget må gøres”. 

Spørgsmålet er; hvad anbefaler vi der gøres på 
dialogmødet?

Dagsorden indeholder debat om kvalitet.
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